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BR.0002.2.2020 

 

Protokół Nr XIX/2020 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się 20 lutego 2020 r. w sali sesyjnej w budynku hali sportowej 

Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej „Akwen” przy ul. Leśnej 6 

w Czerwonaku 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9:00, a zakończono o godzinie 12:30. Z ustawowego składu Rady Gminy 

Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 20 radnych (nieobecna usprawiedliwiona 

radna Helena Stachowiak), lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu oraz Wójt, Sekretarz, 

Skarbnik, Radca Prawny, kierownicy wydziałów Urzędu Gminy Czerwonak, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych, sołtysi, przewodniczący zarządów osiedli, przedstawiciele prasy lokalnej, 

mieszkańcy gminy. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o protokole XVIII sesji. 

4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2020 rok. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 

6. Uchwała w sprawie Statutu Gminy Czerwonak. 

7. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w gminie Czerwonak oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

8. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz. 

9. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz. 

10. Uchwała w sprawie zobowiązania się do udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 

Wielkopolskiego na pokrycie kosztów odszkodowań za grunty, które przejdą na własność 

Województwa Wielkopolskiego na podstawie decyzji zezwalającej na realizację inwestycji 

drogowej, polegającej na rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 196 przez budowę ciągu pieszo-

rowerowego i ścieżki rowerowej wraz z oświetleniem na odcinku od Czerwonaka do Miękowa 

z przebudową kolidującej infrastruktury technicznej. 

11. Uchwała w sprawie w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Czerwonak na 2020 rok. 

12. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Czerwonak 

na 2020 rok. 

13. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji stałych i doraźnych za 2019 rok. 

14. Stanowisko Rady Gminy Czerwonak w sprawie Wieloletniego Planu Budowy Dróg Gminnych. 

15. Informacja Wójta Gminy Czerwonak w sprawie poziomu finansowania wydatków Gminy 

Czerwonak. 

16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak, jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

17. Miesięczne podsumowanie prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji. 

 Otwarcia sesji, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut. Poinformował, że zgodnie z art. 20 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut zaproponował, aby w punkcie 8 porządku obrad 

wprowadzić punkt pt. „Uchwała w sprawie zasad, trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów 

sportowych dla zawodników z terenu Gminy Czerwonak za osiągnięte wyniki sportowe.”. 

Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę 

porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Porządek obrad został 

zmieniony jednogłośnie. Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o protokole XVIII sesji. 

4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2020 rok. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 

6. Uchwała w sprawie Statutu Gminy Czerwonak. 

7. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w gminie Czerwonak oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

8. Uchwała w sprawie zasad, trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych dla 

zawodników z terenu Gminy Czerwonak za osiągnięte wyniki sportowe. 

9. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz. 

10. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz. 

11. Uchwała w sprawie zobowiązania się do udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 

Wielkopolskiego na pokrycie kosztów odszkodowań za grunty, które przejdą na własność 

Województwa Wielkopolskiego na podstawie decyzji zezwalającej na realizację inwestycji 

drogowej, polegającej na rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 196 przez budowę ciągu pieszo-

rowerowego i ścieżki rowerowej wraz z oświetleniem na odcinku od Czerwonaka do Miękowa 

z przebudową kolidującej infrastruktury technicznej. 

12. Uchwała w sprawie w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Czerwonak na 2020 rok. 

13. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Czerwonak 

na 2020 rok. 

14. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji stałych i doraźnych za 2019 rok. 

15. Stanowisko Rady Gminy Czerwonak w sprawie Wieloletniego Planu Budowy Dróg Gminnych. 

16. Informacja Wójta Gminy Czerwonak w sprawie poziomu finansowania wydatków Gminy 

Czerwonak. 

17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak, jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

18. Miesięczne podsumowanie prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
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19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie sesji. 

 

Ad.3. Informacja o protokole XVIII sesji. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu. Protokół zostanie podpisany. 

 

Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2020 rok. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu ww. uchwały wraz 

z autopoprawkami. Autopoprawka stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Anita Banaszak 

poinformowała, że komisja na swoim posiedzeniu zajmowała się projektem ww. uchwały 

i zaopiniowała go pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały wraz 

z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała 

Nr 173/XIX/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Wydruk 

z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu ww. uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Anita Banaszak 

poinformowała, że komisja na swoim posiedzeniu zajmowała się projektem ww. uchwały 

i zaopiniowała go pozytywnie. 

Głos zabrali: radny Jacek Sommerfeld (powiedział, że w poprzednich latach była wykonana 

diagnoza społeczna dot. pałacu w Owińskach, zapytał ile ona kosztowała); Wójt Marcin Wojtkowiak 

(w Urzędzie Gminy takiego dokumentu nie ma, ale są ekspertyzy konserwatorskie, ekspertyza 

techniczna, dwa dokumenty dot. możliwości skorzystania z różnych form partnerstwa publiczno-

prywatnego; teraz wnioskuje o przeznaczenie środków na analizę dot. zapotrzebowania rynkowego, 

tzw. doradztwo biznesowe, aby uzyskać odpowiedź na pytanie kto byłby zainteresowany 

zainwestować w pałac, gdzie szukać inwestora); radny Jacek Sommerfeld (wystąpi z zapytaniem 

o diagnozę społeczną); Wójt Marcin Wojtkowiak (prosił, aby radny zwrócił się bezpośrednio 

do wydziału w celu zapoznania się z istniejącymi dokumentami; Wójt podkreślił, że to, o co dzisiaj 

wnioskuje jest uzupełnieniem istniejącej od wielu lat dokumentacji). 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała Nr 174/XIX/2020 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

 

Ad.6. Uchwała w sprawie Statutu Gminy Czerwonak. 

 Przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej Grzegorz Parszuto podziękował osobom 

zaangażowanym w prace nad nowym Statutem Gminy Czerwonak oraz dokonał uzasadnienia projektu 

ww. uchwały. Zaproponował, aby w akapicie 4 uzasadnienia projektu ww. uchwały dopisać 

następujące zdanie: „Konsultacje odbyły się w terminie od 10 do 18 lutego br. i nie wpłynęły 

żadne uwagi.”. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały wraz 

ze zmianą przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych 

z 20 obecnych na sali. Uchwała Nr 175/XIX/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad.7. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w gminie Czerwonak oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Wójt Marcin Wojtkowiak dokonał uzasadnienia projektu ww. uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej Hanna Kościelska 

poinformowała, że komisja przeanalizowała projekt ww. uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała Nr 176/XIX/2020 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

 

Ad.8. Uchwała w sprawie zasad, trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych dla 

zawodników z terenu Gminy Czerwonak za osiągnięte wyniki sportowe. 

Wójt Marcin Wojtkowiak poinformował, że zmiany w ww. projekcie uchwały wiążą się 

z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Wielkopolskiego. 

Kierownik ds. sportu, turystyki i rekreacji Arkadiusz Bednarek dokonał uzasadnienia projektu 

ww. uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej Hanna Kościelska 

poinformowała, że komisja: przeanalizowała projekt ww. uchwały, zaproponowała zmianę 

przymiotnika „wybitny” na „znaczący” w § 3 ust. 2 pkt 1, 2 i 3 Regulaminu stanowiącego załącznik 

do uchwały i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały wraz z zaproponowaną 

zmianą. 

Głos zabrali: radny Jacek Sommerfeld (zwrócił uwagę na czas procedowania uchwał oraz ich 

liczne poprawki); Wójt Marcin Wojtkowiak (przychylił się do wniosku Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Polityki Społecznej; odniósł się do wypowiedzi radnego Jacka Sommerfelda); 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Zarzycki (propozycja komisji ma na celu ujednolicenie 

nazewnictwa w uchwale). 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie wniosek złożony przez 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej, aby w § 3 Regulaminu przymiotnik 

„wybitny” zamienić na „znaczący”. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały wraz 

z przyjętym wnioskiem. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała 

Nr 177/XIX/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Wydruk 

z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad.9. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz (na odcinku 

od ul. Sokoła do ul. Skowronka w Klinach). 

Ad.10. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz (na odcinku 

od ul. Grzybowej w Mielnie do końca zabudowań w Klinach). 

Wójt Marcin Wojtkowiak dokonał uzasadnienia projektów ww. uchwał. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania 

publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz (na odcinku od ul. Sokoła 

do ul. Skowronka w Klinach). W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 
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Uchwała Nr 178/XIX/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego w zakresie 

zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz (na odcinku 

od ul. Grzybowej w Mielnie do końca zabudowań w Klinach). W głosowaniu wzięło udział 

20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała Nr 179/XIX/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad.11. Uchwała w sprawie zobowiązania się do udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Województwa Wielkopolskiego na pokrycie kosztów odszkodowań za grunty, które przejdą 

na własność Województwa Wielkopolskiego na podstawie decyzji zezwalającej na realizację 

inwestycji drogowej, polegającej na rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 196 przez budowę ciągu 

pieszo-rowerowego i ścieżki rowerowej wraz z oświetleniem na odcinku od Czerwonaka do Miękowa 

z przebudową kolidującej infrastruktury technicznej. 

Wójt Marcin Wojtkowiak dokonał uzasadnienia projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała Nr 180/XIX/2020 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik 

nr 20 do protokołu. 

 

Ad.12. Uchwała w sprawie w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Czerwonak na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała Nr 181/XIX/2020 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu. 

 

Ad.13. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Czerwonak 

na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała Nr 182/XIX/2020 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu. 

 

Ad.14. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji stałych i doraźnych za 2019 rok. 

 Radny Jacek Sommerfeld zapytał, dlaczego Komisja Rewizyjna z zaplanowanych na 2019 rok 

sześciu kontroli, zrealizowała tylko dwie oraz kiedy zostaną ukończone pozostałe cztery. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski poinformował, że kontrole, decyzją 

Rady Gminy Czerwonak, zostały przedłużone. Kontrole powinny zostać zakończone w pierwszym 

półroczu 2020 roku. 

Sprawozdania z działalności komisji stałych i doraźnych za 2019 rok stanowią załącznik 

nr 25 do protokołu. 

 

Ad.15. Stanowisko Rady Gminy Czerwonak w sprawie Wieloletniego Planu Budowy Dróg 

Gminnych. 

Wójt Marcin Wojtkowiak dokonał uzasadnienia Wieloletniego Planu Budowy Dróg 

Gminnych. Przypomniał, że Plan został poddany konsultacjom społecznym, był także przedstawiany 
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na zebraniach wiejskich. W trakcie konsultacji złożono wiele propozycji zmian do projektu planu. 

Wszystkie propozycje zostały poddane wnikliwej analizie, a znaczna ich część została uwzględniona. 

Zgodnie z przyjętymi założeniami gmina zamierza przeznaczać na budowę dróg gminnych minimum 

12 mln zł rocznie, a w niektórych latach nawet 15 mln zł. 

Przewodniczący Rady, Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

Wojciech Skrzekut powiedział, że komisja przeanalizowała Wieloletni Plan Budowy Dróg Gminnych 

i zaopiniowała go pozytywnie. 

W imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości i Niezależnych radny Jacek Sommerfeld: 

 powiedział, że cieszy fakt kontynuowania Planu oraz budowania alternatywnych ciągów 

komunikacyjnych do ul. Gdyńskiej; 

 poinformował, że wystąpi z zapytaniem o ilość oraz wysokość otrzymanych przez Gminę 

dofinansowań na budowę dróg; 

 poprosił o uzupełnienie Wieloletniego Planu Budowy Dróg Gminnych o zrealizowaną już ulicę 

Podgórną w Koziegłowach; 

 powiedział, że niepokoi spadek tempa inwestycji oraz przesunięcia ich realizacji nawet o 10 lat; 

 wyraził nadzieję, że w dalszym ciągu gmina będzie aplikować i otrzymywać dofinansowania. 

Wójt Marcin Wojtkowiak powiedział, że przesunięcia realizacji budowy dróg wynikają 

z uwarunkowań rynkowych i wniosków sołectw. Inwestycje drogowe zostały rozłożone 

równomiernie. Niektóre przyśpieszono, inne odsunięto na dalszy plan realizacji. Plan zostanie 

uzupełniony o ul. Podgórną. 

Radny Jacek Sommerfeld odniósł się do wypowiedzi Wójta Marcina Wojtkowiaka. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut wyraził zadowolenie z opracowanego planu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Anita Banaszak podziękowała za to, że uwagi radnych i sołtysów 

zostały w większości przyjęte. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut poddał pod głosowanie stanowisko w ww. sprawie. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Stanowisko zostało podjęte 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi załącznik 

nr 27 do protokołu. 

 

Ad.16. Informacja Wójta Gminy Czerwonak w sprawie poziomu finansowania wydatków Gminy 

Czerwonak. 

Wójt Marcin Wojtkowiak, na podstawie prezentacji, przedstawił ww. informację. Prezentacja 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut ogłosił przerwę. 

 

Radny Jacek Sommerfeld przedstawił prezentację przygotowaną przez Wojewodę 

Wielkopolskiego dot. podsumowania programów rządowych w 2019 r. Prezentacja stanowi załącznik 

nr 29 do protokołu. Radny odniósł się do informacji przygotowanej przez Wójta Gminy, zwrócił się 

z prośbą do radnych o nieprzyjmowanie informacji Wójta. 

W dyskusji głos zabrali: Wójt Marcin Wojtkowiak (inicjatywa związana z przygotowaniem 

ww. informacji wynika z poczucia odpowiedzialności za stan finansów gminy); radny Jacek 

Sommerfeld; przewodniczący Klubu Radnych Lepsza Gmina Czerwonak Grzegorz Parszuto 

(w imieniu Klubu złożył wniosek, aby informacja Wójta stała się stanowiskiem Rady Gminy 

Czerwonak w treści zaproponowanej przez Wójta ze zmianą w zdaniu pierwszym, tj. aby wyrażenie: 

„informuję, że wiele gmin z województwa wielkopolskiego zwróciło się z wnioskiem (…)” zastąpić 

wyrażeniem „Rada Gminy Czerwonak zwraca się z wnioskiem (…)”); przewodniczący Klubu Radnych 
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Platformy Obywatelskiej RP Łukasz Zarzycki (Klub uważa, że informacja Wójta powinna być 

stanowiskiem Rady Gminy Czerwonak i popiera wniosek Klubu Radnych „Lepsza Gmina Czerwonak”); 

radny Robert Maciejewski; radny Jacek Sommerfeld (poprosił, aby prezentacja, którą przedstawił, 

stanowiła załącznik do protokołu sesji, złożył wniosek o wykreślenie ostatniego zdania z informacji 

Wójta, zaapelował do Wójta, aby podjął stosowne kroki, żeby gmina mogła się rozwijać); radny Łukasz 

Zarzycki (zaproponował zmianę treści ostatniego zdania ww. informacji: „Brak rekompensat 

pomniejszonych dochodów i wzrost kosztów realizacji ustawowych zadań gminnych, może prowadzić 

do pogorszenia, jakości życia mieszkańców Gminy Czerwonak.”); radny Jacek Sommerfeld (nie 

zgodził się z zaproponowaną zmianą); Wójt Marcin Wojtkowiak (zaakceptował zmianę 

zaproponowaną przez radnego Łukasza Zarzyckiego); radny Grzegorz Parszuto (zgodził się ze zmianą 

ostatniego zdania i do wniosku wcześniej zgłoszonego przez Klub Radnych Lepsza Gmina Czerwonak 

dołączył jeszcze tę zmianę); przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości i Niezależnych 

radny Jacek Sommerfeld (Klub jest przeciwny przyjmowaniu stanowiska); radna Hanna Kościelska 

(zaapelowała, aby posiedzenia Rady Gminy nie stały się areną do politycznych dyskusji); radny Jacek 

Sommerfeld; Wójt Marcin Wojtkowiak. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie stanowisko Rady Gminy Czerwonak w sprawie 

poziomu finansowania wydatków Gminy Czerwonak wraz z wprowadzonymi zmianami. 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Stanowisko zostało podjęte 

15 głosami, przy 5 przeciw i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. Wydruk z głosowania stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad.17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak, jako organu wykonawczego gminy 

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Nie było pytań do ww. informacji. 

 Informacja stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad.18. Miesięczne podsumowanie prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Agnieszka Dudziak poinformowała, 

że w okresie od poprzedniej sesji nie wpłynęła żadna skarga, wniosek ani petycja. 

 

Ad.19. Wolne głosy i wnioski. 

 Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut: 

 Rada Działalności Pożytku Publicznego – poinformował, że kandydatami na przedstawicieli Rady 

Gminy są: radny Roman Król i radny Wojciech Skrzekut. Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie kandydatów do Rady Działalności Pożytku Publicznego. W głosowaniu wzięło udział 

20 radnych z 20 obecnych na sali. Kandydatury zostały przyjęte 19 głosami przy 

1 „wstrzymującym”. Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu; 

 zaprosił do udziału w gminnych wydarzeniach i do uczestnictwa w zebraniach sołeckich. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej Hanna Kościelska: 

 poinformowała, że podczas lutowego posiedzenia komisja udała się z wizytą do Przedszkola 

i Szkoły Podstawowej w Owińskach. Poinformowała, że komisja jest poruszona stanem 

technicznym piwnicy szkoły podstawowej. W imieniu wszystkich członków komisji zwróciła się 

z prośbą o przeznaczenie wolnych środków na remont piwnicy Szkoły Podstawowej w Owińskach; 

 zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie przyczyn opóźnienia wypłat pensji nauczycielskich 

(nauczyciele otrzymali pensje dopiero 4 lutego br.); poinformowała, że to nie była pierwsza taka 

sytuacja; zaapelowała, aby takie sytuacje więcej nie miały miejsca. 

Wójt Marcin Wojtkowiak: 
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 Szkoła Podstawowa w Owińskach – stan piwnicy jest bardzo dobrze znany; w marcu do projektu 

budżetu zostaną wprowadzone środki finansowe z przeznaczeniem na remont piwnicy; 

 odniósł się do sprawy związanej z opóźnieniem w wypłatach pensji nauczycielskich. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska zapewniła, że zorientuje się dlaczego doszło do opóźnień 

w wypłatach pensji nauczycielskich. Informację na ten temat przekaże do Biura Rady i Sołectw lub 

na kolejne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 

Radna, sołtys Sołectwa Miękowo Jolanta Poznańska zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 

zmiany w systemie równania dróg. Poinformowała, że zgłosiła konieczność wyrównania drogi 

z Annowa do Czerwonaka i otrzymała informację, że  droga w stosownym czasie zostanie 

wyrównana. 

Wójt Marcin Wojtkowiak poinformował, że urząd nie jest w stanie w jednym momencie 

wyrównać wszystkich dróg gruntowych, ponieważ jest ich sporo. Zapewnił, że drogi będą równane. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut, nawiązując do wypadku na przejeździe kolejowym, 

poinformował, że podpisał pismo w sprawie bezpieczeństwa na przejazdach kolejowych. Odniósł się 

również do wprowadzenia zmian w komunikacji od 16 marca br., a także do zmian organizacji ruchu 

na obszarze przebudowy ul. Gdyńskiej. Przewodniczący Rady poinformował, że wystosuje pismo 

w sprawie podwyżek cen biletów do Prezydenta Miasta Poznania. 

Radna Gabriela Przyczyna podziękowała za usunięcie awarii oświetlenia na ul. Poznańskiej 

w Koziegłowach. 

Radny Sławomir Olejniczak nawiązał do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Wojciecha 

Skrzekuta i ponowił apel o poprawienie bezpieczeństwa na przejazdach kolejowych na terenie gminy 

Czerwonak. Zaproponował, aby wnioski o modernizację przejazdu kolejowego w Miękowie 

(podwyższenie kategorii przejazdu), kierować bezpośrednio do Zakładu Linii Kolejowych w Poznaniu 

w ramach programu realizowanego z Krajowego Programu Kolejowego do 2023 r. „Poprawa 

bezpieczeństwa na skrzyżowaniach linii kolejowych z drogami”. 

Radny Jaromir Korta: 

 zapytał, dlaczego wnioski mieszkańców i radnych dot. zwiększenia bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniach i przejazdach kolejowych, są słyszane dopiero kiedy coś się stanie; 

 zapytał, czy ściana wspinaczkowa znajdująca się przy hali sportowej w Czerwonaku zostanie 

rozebrana bądź przeniesiona; 

 poruszył temat brakującego fragmentu kostki brukowej przy bramie przy przedszkolu „Rubi”; 

 poruszył temat kampanii antysmogowej i złego stanu powietrza w Gminie Czerwonak. 

Wójt Marcin Wojtkowiak: 

 podziękował radnemu Sławomirowi Olejniczakowi za propozycję; wnioski będą ponawiane; 

 jakość powietrza – powiedział, że gmina ma świadomość jaki jest stan powietrza; jednak zwrócił 

uwagę, że czujniki znajdują się w miejscach z niską zabudową mieszkaniową, która jest większym 

problemem niż duże firmy; poinformował, że zostały podjęte działania zmierzające do poprawy 

jakości powietrza m.in.: akcje edukacyjne, dofinasowania na wymianę piecy, częstsze kontrole; 

został powołany także Zespół Antysmogowy; 

 utwardzenie wejścia do przedszkola „Rubi” – wyjaśnił, że jest to teren prywatny i z tym wnioskiem 

należy zwrócić się bezpośrednio do placówki; 

 ścianka wspinaczkowa – powiedział, że koszt rozbiórki ścianki jest bardzo wysoki, aby to zrobić 

będzie trzeba zrezygnować z innego zadania; ewentualne przeniesienie ścianki niesie za sobą 

ryzyko jej uszkodzenia podczas demontażu, przewiezienia i złożenia; trzeba zastanowić się, czy 

jest to obiekt atrakcyjny dla mieszkańców i czy będą z niego korzystać; 

 światła na ul. Piotrowskiego w Owińskach – ta i inne sprawy związane z poprawą bezpieczeństwa 

na drodze wojewódzkiej zostały zgłoszone do Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich; 
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Zarząd Dróg wiele rozwiązań Gminy uznał za dobre jednak przez brak środków trudno 

je zrealizować; ww. światła według WZDW po pierwsze nie są konieczne, a po drugie każde 

skrzyżowanie ze światłami spowalnia ruch na drodze wojewódzkiej; wstępną akceptację WZDW 

uzyskał projekt utworzenia skrzyżowania ze światłami na ul. Kolejowej i Poznańskiej, wtedy 

również zostałoby wykonane bezpieczne przejście dla pieszych. 

Kierownik obiektów sportowych i rekreacyjnych CRKF „AKWEN” Piotr Bromka zabrał głos 

w sprawie ścianki wspinaczkowej. Powiedział o bardzo wysokich kosztach corocznych przeglądów 

technicznych ścianki oraz sprzętu do wspinaczki, który teraz należały by wymienić na nowy. Koszty 

utrzymania ścianki nie bilansowały się z zyskami, ponieważ było niewielu zainteresowanych. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut odniósł się do poprawy bezpieczeństwa przy 

poczcie w Czerwonaku oraz zmiany organizacji parkowania. Przypomniał, że informację dot. stanu 

powietrza w Gminie można uzyskać na stronie internetowej Edukacyjnej Sieci Antysmogowej 

https://esa.nask.pl/. 

Radny Jacek Sommerfeld: 

 odniósł się do podjętego przez Radę Gminy Czerwonak stanowiska oraz przedstawionych 

prezentacji; 

 poprosił o potwierdzenie lub zaprzeczenie prawdziwości informacji dot. nielegalnej zabudowy 

na posesji „zadymiarza” w Koziegłowach; 

 przypomniał, że wcześniej pracownicy Straży Gminnej również pobierali próbki z piecy, aby 

sprawdzić, czy stosowany opał jest zgodny z przepisami; 

 zaprosił, jako współorganizator, na koncert z okazji Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych, który odbędzie się 28 lutego br. w Centrum Kultury i Rekreacji w Koziegłowach 

(wstęp wolny) oraz na mszę św., która odbędzie się 1 marca br. o godz. 10:00 w parafii Matki 

Boskiej Fatimskiej w Koziegłowach. 

Wójt Marcin Wojtkowiak powiedział, że to, co się dzieje na posesji „zadymiarza” 

w Koziegłowach jest na bieżąco zgłaszane do odpowiednich służb oraz że zwróci się do Komendanta 

Straży Gminnej o wyniki pobranych wcześniej próbek z pieca. 

 

Ad.20. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut zamknął XIX sesję Rady Gminy Czerwonak. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziły: 

Izabela Lesiecka 

Monika Grzebielucha-Andrusieczko 

Kamila Wietrzyńska 


